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تلفیق تجربیــات دوبلورهــای قدیمی با 
خلاقیت نسل جدید، جریانی نوآورانه را در دنیای 
دوبله و صداگذاری ایجاد کرده است. انیمیشن 
»ببعی قهرمــان« تازه ترین اثری اســت که از 
این هم افزایی بهره برده. آرزو آفری، صداپیشه 
شناخته شده کشور در این مصاحبه از چالش ها 
و فرصت هایی که همکاری با دوبلورهای جوان 
به همراه دارد، گفته اســت. آفری معتقد است 
همزمانی مهارت و سابقه دوبلورهای باسابقه با 
جسارت و دیدگاه تازه  نسل جدید، می تواند جان 
تازه ای به شخصیت های انیمیشنی تولید ایرانی 
ببخشــد و تجربه ای متفاوت را برای مخاطب 

ایجاد کند. 
همکاری شما با انیمیشن سینمایی 

»ببعی قهرمان« چطور شکل گرفت؟
تیزر جذاب انیمیشــن ســینمایی »ببعی 
قهرمان« نشــان می داد این اثر تا چه میزان با 
کیفیت ساخته شده اســت. برای همین وقتی 
مهدی امینــی، مدیر دوبلاژ کار بــا من تماس 
گرفت و توضیحاتی درباره تولید، تیم ســازنده 
و ســایر گویندگان داد با کمال میل این دعوت 
را پذیرفتم. تصمیم مدیــر دوبلاژ نیز با توجه به 

جنس صدای هر گوینده مشخص می کند چه 
کســی بر روی چه شــخصیت صحبت کند. از 
آنجایی که بیش از 20 ســال  در انیمیشن  های 
گوناگون گویندگی کــرده ام مدیر دوبلاژ و تیم 
سازنده نیز با تیپ صدایی من آشنایی داشتند. 
لذا تصمیم بر آن شد تا به جای شخصیت ببعی 

در این انیمیشن صحبت کنم.

قبل از آن سریال ببعی را در تلویزیون 
دیده بودید؟ 

نه، قبل از دیدن تیزر ســینمایی انیمیشن 
»ببعی قهرمان« با نســخه ســریالی آن که از 
تلویزیون پخش می شــد آشنایی نداشتم. یکی 
از مهم ترین دلایل عدم آشــنایی نیز ضعف در 
تبلیغات و معرفی کارهایی است که از تلویزیون 
پخش می شــود. چون تصــور نمی کنم به جز 
مخاطب های خردسال که بیننده شبکه کودک 
هستند اشــخاص دیگری از تولید این سریال 
آن هم در چند فصل مطلع بوده باشــند. از این 
رو آشــنایی اصلی من با این انیمیشن از طریق 
تیزرهای تبلیغاتی و اکران نسخه سینمایی آن 
در چهل و دومین جشــنواره فیلم فجر بود که 

توانست نظرم را به سمت خود جلب کند.
به نظر شما علت اصلی موفقیت »ببعی 

قهرمان« چیست؟
یکی از مهم ترین دلایل موفقیت انیمیشن 
سینمایی »ببعی قهرمان« توجه به امید و آرزو 
است. خصلتی که در وجود تمام آدم هاست. همه 
برای خود آرزوهایــی را تعیین می کنند و برای 
رسیدن به آنها اهدافی را در نظر می گیرند. بسیار 
خوب است چنین مفاهیمی از همان بدو کودکی  
منتقل شود. در »ببعی قهرمان« شخصیت اصلی 
یعنی ببعی با کمک دوستانش به آرزویی که در 
سر دارد می رسد. روایت رســیدن به این آرزو 
در تک تک شــخصیت ها و داستان درست و به 
جا قرار داده شده اســت. برای همین مخاطب 
می تواند با آن به خوبــی ارتباط برقرار کرده و از 

آن لذت ببرد.

از نظــر شــما حضــور دوبلورهای 
پیشکســوت چه تاثیری بر کیفیت 

»ببعی قهرمان« داشته است؟
حضور اساتیدی همچون نصرالله مدقالچی 
و ژرژ پطروسی باعث ارتقا سطح کیفی کارهای 
انیمیشنی می شود. کودکی شخص من با صدای 
این بزرگان سپری شده اســت. افتخار بزرگی 
اســت که در کارهای گوناگون همچون »ببعی 
قهرمان« با این اســاتید همکاری داشته ام. آنها 

در ایران چه از 
نظر توانایی و چه از 
نظر استعدادهای 
فعال در این حوزه 
قابلیت رقابت با 
کشورهای خارجی را 
داریم. جوان های با 
استعداد بسیاری در 
این زمینه وجود دارد 
که باید مورد حمایت 
قرار گیرند. در غیر 
این صورت آنها 
ترجیح می دهند به 
کشورهایی مهاجرت 
کنند که ارزش 
توانایی و قابلیت های 
آنها را می دانند

گفت وگو با آرزو آفری، صداپیشه ببعی 

افتخارم همکاری با دوبلورهای پیشکسوت 
در »ببعی قهرمان« بود 

آزاده باقری 

گپ و گفت
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